

Association of Plant Managers in the Swiss Clay Brick and Stone Industry

## 108th General Meeting of the SBZS elects new Board

Schweizerischer Betriebsleiterverband der Ziegel- und Steinindustrie

### 108. Generalversammlung des SBZS wählt neuen Vorstand



>> Managing Director Jürgen Simon (centre) guided the group through the „Mehl“ pit in Nentershausen

>> Geschäftsführer Jürgen Simon (Mitte) führte die Gruppe durch die Grube „Mehl“ in Nentershausen

This year's General Meeting of the Association of Plant Managers in the Swiss Clay Brick and Stone Industry (SBZS) took place on 25/26 May.

The Association members met in Germany this time. Before the actual General Meeting, the attendees were given the opportunity to visit the enamel melting and production facilities at Wendel-Email GmbH, a company based in Dillenburg. The visitors were particularly impressed by the tapping of the melt, but also by the quality and quality control of the raw and finished products at Wendel.

The actual General Meeting took place in the evening at the "Schlosshotel Herborn". Besides numerous honours being awarded to long-serving members, the approval of the annual accounts for 2017 and the admission of new members, a new Board had to be elected. This time, the Board members were elected for the next three years. The Board is now comprised as follows:

- > Secretary: Susanne Schillimat, Association of the Swiss Brick and Tile Industry
- > Advisory members: Malec

Twiehaus, AGZ Ziegeleien, and Pascal Hänsgen, Keller AG Ziegeleien

- > Treasurer: Carsten Weber, ZZ-Wancor
- > Vice-president: David Hartmann (Keller AG Ziegeleien)
- > President: Matthias Schönle (Gasser Ceramic, Rapperswil Brick Plant)

After the General Meeting and

Am 25./26. Mai fand die diesjährige Generalversammlung des Schweizerischen Betriebsleiterverbands der Ziegel- und Steinindustrie (SBZS) statt.

In diesem Jahr trafen sich die Verbandsmitglieder in Deutschland. Vor der eigentlichen Generalversammlung konnten die Teilnehmer die Emailschmelze und Produktion der Firma Wendel-Email GmbH in Dillenburg besichtigen. Die Besucher waren dabei besonders vom Abstich der Schmelze beeindruckt, aber auch von der Qualität und der Qualitätskontrolle der Roh- und Endprodukte der Firma Wendel.

Am Abend fand dann im „Schlosshotel Herborn“ die eigentliche GV statt. Neben zahlreichen Ehrungen für langjährige Mitglieder, der Genehmigung der Jahresabschlussrechnung 2017 und der Aufnahme neuer Mitglieder stand auch die Wahl des Vorstandes an. Diesmal wurden

die Vorstandsmitglieder für die nächsten drei Jahre gewählt. Der Vorstand setzt sich nun wie folgt zusammen:

- > Sekretärin: Susanne Schillimat, Verband Ziegelindustrie Schweiz
- > Beisitzer: Malec Twiehaus, AGZ Ziegeleien, und Pascal Hänsgen, Keller AG Ziegeleien
- > Kassierer: Carsten Weber, ZZ-Wancor
- > Vizepräsident: David Hartmann (Keller AG Ziegeleien)
- > Präsident: Matthias Schönle (Gasser Ceramic, Ziegelei Rapperswil)

Nach der Generalversammlung und einem Aperitiv schloss der Abend im Schlosshotel Herborn bei einem Abendessen, zu dem die Firma Grothe Rohstoffe GmbH, Bückeberg, eingeladen hatte.

Am zweiten Tag stand die Besichtigung des Tonabbaus der Firma Hubert Gerharz Tonbergbau GmbH im Westerwald



>> The General Meeting 2018 also took the Swiss brickmakers to Hubert Gerharz Tonbergbau GmbH, a clay mining company

>> Die Generalversammlung 2018 führte die Schweizer Ziegler auch zur Hubert Gerharz Tonbergbau GmbH

Photos/Fotos: Matthias Schönle

an aperitif, the evening ended in Schlosshotel Herborn with a dinner given at the invitation of Grothe Rohstoffe GmbH, Bückeberg.

The programme on the second day included the tour of the clay mining operation at Hubert Gerharz Tonbergbau GmbH, a company in the West-erwald. Managing Director Jürgen Simon guided the group through the "Mehl" pit in Nentershausen and explained both the geological features as well as the process of approval from the application to extraction with the first shovel. One highlight for many was subsequent operation of a digger. The at-

tendees were able to have go at operating the digger themselves – great fun for everyone involved.

In the afternoon, the group went down into the underworld of Dillenburg to view the extensive casemates and defences of the former fortifications before the evening finished off with a dinner together.

The SBZS Board thanks all companies that contributed to the success of the General Meeting 2018.

Matthias Schönle

auf dem Programm. Geschäftsführer Jürgen Simon führte die Gruppe durch die Grube „Mehl“ in Nentershausen und erläuterte sowohl die geologischen Besonderheiten als auch den Prozess des Genehmigungsverfahrens vom Antrag bis zum Abbau der ersten Schaufel. Ein Highlight war für viele das anschließende Bedienen eines Baggers. Hier konnten die Teilnehmer selbstständig tätig werden – ein großer Spaß für alle Beteiligten.

Am Nachmittag ging es dann in die Unterwelt von Dillenburg, um die weitläufigen Kasematten und Verteidi-

gungsanlagen der ehemaligen Befestigungen zu besichtigen, bevor der Abend mit einem gemeinsamen Essen ausklang.

Der Vorstand des SBZS bedankt sich bei allen Firmen, die zum Gelingen der Generalversammlung 2018 beigetragen haben.

Matthias Schönle



1/2-4 Verdes